

臺北 2026 世界郵展紀念郵票

「臺北 2026 世界郵展」將於 115 年 11 月 20 日至 25 日假台北世界貿易中心展覽一館舉行，郵展主題為「創新∞永續」，為誌郵展盛事，特以「龍騰創新、飛雁永續」為理念，規劃郵票 1 套 2 枚及小全張 1 張，預定於 115 年 11 月 20 日發行。郵票採票中票的型式設計，重新詮釋海關一次雲龍郵票（簡稱大龍票）及飛雁圖無面值郵票，象徵中華郵政悠久歷史與持續創新精神。各郵票圖案簡介如下：

- 一、 面值 17 元郵票：以大龍票三分銀為主題，龍象徵力量及智慧，寓意變革與生命力，整體設計傳達中華郵政在歷史積累上持續創新發展。
- 二、 面值 28 元郵票：以飛雁圖無面值郵票為主題，飛雁蘊含團結與堅韌，象徵傳遞及前行，整體設計體現中華郵政持續邁進，永續發展的理念。
- 三、 小全張：內含面值 17 元及 28 元郵票 2 枚，郵票圖案與前 2 枚相同，惟以彩色平版精印。版銘設計以「臺北 2026 世界郵展」LOGO 為主要視覺元素。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計，中央印製廠以雕刻凹版加平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 11 月 18 日開始發售；另製作預銷首日戳低值封、

套票封、小全張封及郵摺於 11 月 20 日郵票發行當天出售，歡迎選購。
其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 13 (2026)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition Commemorative Issue

The PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition will be held on November 20-25, 2026, at Exhibition Hall 1 of the Taipei World Trade Center. The theme of the exhibition is “Innovation and Sustainability.” To commemorate this major philatelic event, a set of two stamps and a souvenir sheet with the theme of “soaring dragons of innovation, flying geese of sustainability” will be released on November 20, 2026. Featuring stamp-within-a-stamp designs, the stamps reinterpret two iconic stamps: the 1st Customs Dragon Issue (the Large Dragon Stamp) and a Flying Geese Stamp bearing no face value. These designs symbolize Chunghwa Post’s long history and its ongoing spirit of innovation. The stamps are described below:

1. The NT\$17 stamp: The stamp features a 3-candarin Large Dragon Stamp. The dragon symbolizes strength and wisdom, conveying transformation and vitality. The overall design expresses Chunghwa Post’s commitment to continuing innovations and to development built upon its historical legacy.
2. The NT\$28 stamp: The stamp features a Flying Geese Stamp bearing no face value. The flying geese embody unity and resilience, symbolizing transmission of mail and forward progress. The overall design reflects Chunghwa Post’s commitment to continual advancement and to the principle of sustainable development.

3. The souvenir sheet: It contains NT\$17 and NT\$28 stamps featuring the same designs as the previous two, printed in color offset with fine detail. The inscription design uses the PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition logo as its main visual element.

This set of stamps was designed by Delta Design Corporation and printed in intaglio/off by Central Engraving and Printing Plant. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on November 18. Pre-cancelled FDCs with either one NT\$17-denominated stamp, a full set of stamps, or a souvenir sheet, as well as a stamp folio, will go on sale on November 20, the stamps' date of issuance. For further information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.